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Zápis z 275. zasedání AS MFF UK ve dnech 21. – 22. října 2022 

Přítomni: C. Brom (pouze 22. 10.), Z. Drozd, R. Grill, K. Houfek, V. Kala, J. Kalbáčová Vejpravová 

(pouze 21.10.), J. Pavlů, D. Schmoranzer, J. Stráský, K. Tůma, B. Vidová Hladká, M. Novotná, 

L. Nowak, W. Svoboda, V. Švandelík, A. Yaghobová, F. Zajíc 

 
Hosté: M. Rokyta, Z. Doležal, M. Kulich, V. Kuboň (pouze 21.10. na bod 4), M. Kulich, J. Sgall, 

B. Svobodová, A. Fejfar (host z AV ČR, pouze 22. 10.) 

 

Omluveni: J. Fiala, M. Krtička, O. Pangrác, J. Staněk, M.  Tancer, A. Farkaš, P. Vincena, K. Vokálová 

 

Zasedání proběhlo prezenčně ve Výcvikovém středisku UK v Peci pod Sněžkou.  

Zasedání řídil Z. Drozd a bylo zahájeno 21. října 2022 v 19:00.  

 

 

Program: 

1) Schválení programu 275. zasedání AS MFF UK 

2) Schválení zápisu z 274. zasedání AS MFF UK 

3) Informace vedení fakulty 

4) Návrh podmínek přijímacího řízení do doktorských studijních programů pro akademický rok 

2023/2024 

5) Diskuse o: 

a) energiích, 

b) doktorském studiu, 

c) stravování studentů, 

d) státních závěrečných zkouškách na matematické sekci, 

e) kariérním řádu, 

f) redukci administrativy, 

g) personální situaci na hospodářském oddělení, 

h) evoluci informačních systémů, 

i) podpoře projektové administrace a řízení, 

j) internacionalizaci, 

k) spolupráci s AV ČR, 

l) formátu zasedání AS MFF UK, 

m) materiálu „Koncept rozvoje pedagogických kompetencí akademických pracovníků a doktorandů 

na UK“ 

6)  Různé 

 

1. Schválení programu 275. zasedání AS MFF UK 

Program 275. zasedání byl schválen tichým souhlasem.  

2. Schválení zápisu z 274. zasedání AS MFF UK 

Zápis z 274. zasedání AS MFF UK byl schválen tichým souhlasem.  
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3. Informace vedení fakulty 

Děkan M. Rokyta informoval 

• o energiích; na rok 2022 jsou energie nasmlouvané, ale i tak je dobré šetřit; na rok 2023 je již 

nasmlouvaná elektřina, plyn jen na první čtvrtinu odhadovaného odběru; očekávaný nárůst 

v roce 2023 je 15 mil. Kč na elektřinu a 7 mil. Kč na plyn oproti roku 2022, který by měl být 

z části pokryt očekávaným nárůstem rozpočtu vysokých škol v kapitole příspěvek („výukové 

peníze“) v roce 2023 o 1,3 mld. Kč. Na druhou stranu nárůst rozpočtu v kapitole dotace 

(„vědecké peníze“) nelze očekávat. 

• o projektech OP JAK Špičkový výzkum; právě probíhá příprava návrhů projektů, které budou 

na pět let:  

o Centrum Kampus Albertov připravovaný společně s PřF a 1.LF pro kampus Albertov, 

pro MFF je alokováno 78 mil. Kč, přípravu návrhu za MFF koordinuje J.  Stráský, 

o Centrum pro analýzu a modelování přírodních ohrožení a rizik společně s PřF, pro 

MFF 70 mil. Kč provozních a 30 mil. Kč investičních, přípravu návrhu za MFF 

koordinuje P. Pišoft, 

o Rozvoj analytických a statistických nástrojů a nástrojů strojového učení ve 

společenskovědních disciplínách společně s CERGE, za MFF koordinují M. Kopa a M. 

Koucký 

• o nových výzvách OP JAK PhD Infra, které jsou zaměřené na doktorská studia, za MFF 

připravuje projekt P. Svoboda a Z. Mašín společně s PřF a 2.LF, MFF by měla soutěžit o cca 

60 mil. Kč pro HPC serverovnu v Troji; návrh na další projekty závisí na celkové výši 

prostředků, přidělených z RUK na MFF, je nutná koordinace přes fakultu, 

• o zájmu FAMU o spolupráci na společném programu se zaměřením na počítačové hry, 

• o předání ocenění nejlépe hodnoceným pedagogům ve studentské anketě, 

• o stavu opláštění v Troji; 25. října by měla proběhnout kolaudace opláštění a izolace střechy, ale 

ještě se bude pokračovat v dodatečných úpravách; celková cena za vícepráce je 12,7 mil. Kč, 

• o dokončení dolní zasedačky v budově Ke Karlovu 3; nebude do ní rozvrhována výuka, má 

sloužit především pro jednání, konzultace apod., připravuje se způsob rezervování přes SIS, 

• o novém vstupu do parku Ztracenka pod tenisovými kurty, díky němuž již nebude nutné chodit 

přes areál MFF, 

• o dvou nových pracovních skupinách na rektorátu: první pro hodnocení vědy, ve které bude za 

MFF UK proděkan Z. Doležal; druhá pro doktorské studium, ve které bude za MFF proděkan 

V. Kuboň a která bude řešit změny, které přinese chystaná novela Zákona o vysokých školách, 

• o tom, že MFF nepřipravuje kalendář na rok 2023, bude více univerzitních, 

• o první schůzce Rady pro rovné příležitosti, 

• o rezignaci J. Málka z Vědecké rady MFF UK, který nově působí ve Vědecké radě UK, 

• o proběhlé profesuře M. Vohralíka, který se v Čechách nehabilitoval, ale má v zahraničí pozici, 

odpovídající pozici profesora. 

Tajemnice B. Svobodová informovala 

• o neuznané dotaci na projekt prof. V. Matolína, MFF byla nucena vrátit 3,7 mil. Kč, tato částka 

byla uhrazena z Fondu rozvoje majetku, právník UK, kvestor UK, právnička MFF UK i 

náhradová komise doporučila vymáhat část po prof. V. Matolínovi, 

• o novém DNS, protože předchozí byl vyčerpán; při jeho přípravě byly reflektovány některé 

připomínky, už v něm nebude např. software a kabely, 

• o veřejných zakázkách na firmu, která bude zpracovávat veřejné zakázky, a dále na hygienické 

a kancelářské potřeby, 

• o nových formulářích ve formátu PDF pro DPČ a DPP, které jsou nyní dvoujazyčné, 

• o menze Budeč, která bude od 1.11. opět plnohodnotnou menzou, kde se bude pravidelně vařit. 

Proděkan Z. Doležal informoval 
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• o přípravě nové akreditace habilitačních řízení a o vysokém počtu habilitačních řízení 

v posledním roce, 

• o účasti MFF UK na dalších 11 projektech OP JAK Špičkový výzkum, které podávají jiné 

instituce, 

• o velkém zájmu o školení pro studenty, kteří žádají o granty GAUK; snad přispějí k vyšší 

úspěšnosti navrhovaných projektů. 

Proděkan M. Kulich informoval 

• o zavedení poplatku 1000 Kč ročně pro doktorské studium v angličtině na žádost MŠMT, 

protože nemůže být zcela bez poplatků, 

• o zvýšeném zájmu o výuku češtiny na Katedře jazykové přípravy a o odpovídajícím navýšení 

kapacity kurzů, 

• o změnách v uveřejňování ankety; nadále budou výsledky dostupné pouze pro přihlášené do 

SISu; vyučující mají možnost požádat o vymazání některých připomínek v anketě studijního 

proděkana, 

• o novém výběrovém řízení na pozici Koordinátorky poradenských služeb na MFF UK. 

4. Návrh podmínek přijímacího řízení do doktorských studijních programů pro 

akademický rok 2023/2024 

Proděkan V. Kuboň informoval o drobných změnách v podmínkách přijímacího řízení. Zkouška 

z angličtiny, bude-li ji možné dělat na MFF UK, se bude konat prezenčně. 

Usnesení: AS MF UK schvaluje podmínky přijímacího řízení do doktorských studijních programů 

pro akademický rok 2023/2024. 

 

Přítomno 16 členů AS MFF UK. Hlasování 16-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

5. Diskuse 

 

Diskuse o administrativě 

B. Vidová Hladká uvedla tento bod prezentací o správě projektové a administrativní agendy na ÚFALu, 

který má více než 50 aktivních projektů každý rok. Na ÚFALu mají interní projektové oddělení a vyvíjí 

systém PAKT pro personální a projektovou agendu. Otázkou zůstává, jak sladit koncepci ÚFALu se 

vznikající koncepcí na děkanátu MFF. 

Proběhla diskuse o možnostech rektorátu a děkanátu a potřebách jednotlivých pracovišť, včetně 

požadavků jednotlivých poskytovatelů. Je třeba vytipovat moduly vznikající na jednotlivých 

pracovištích, které by bylo možné využít i pro děkanát a případně výše.  

Tajemnice informovala o personálních změnách na hospodářském oddělení a postupném odstraňování 

problémů se zpracováním interních dokumentů, jako např. cestovních příkazů, i za pomoci studentů. 

Diskuse o způsobu zasedání  

Proběhla diskuse o výhodách a nevýhodách prezenčních, distančních a hybridních zasedání senátu. 

Preferovaný způsob je prezenční, ale pokud předsednictvo usoudí, že body jednání lze projednat 

distančně, může být zasedání svoláno distančně. 
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Diskuse o doktorském studiu 

A. Yaghobová uvedla diskusi prezentací o anketě mezi studenty doktorského studia. Převládalo 

poměrně vysoké celkové hodnocení studia, ovšem okolo 44 % dotázaných uvedlo, že kvůli finanční 

situaci jsou nuceni pracovat ještě někde jinde, protože je to snazší než získávat granty. Zhruba 33 % 

studentů vyučuje na MFF a pro třetinu z nich je to překážkou ve studiu. Za největší problém považují 

peníze, osamělost a nedostatek motivace, méně již byrokracii, nedostatek informací či nejasnost cílů. Na 

druhou stranu jsou spokojeni s komunitou, svobodou, výzkumem a odborností. 

Proběhla diskuse o jednotlivých problémech, zvláště o vyžadované zkoušce z anglického jazyka, o 

náročnosti státních doktorských zkoušek a o problému s nedostatkem informací k jednotlivým úředním 

úkonům spojených s granty, cestovními příkazy apod. Závěrem diskuse bylo, že základní informace by 

měly být předávány centrálně, avšak specifické informace, které závisí na podmínkách jednotlivých 

pracovišť a projektů, mají být sdělovány přímo na pracovišti doktoranda. 

Diskuse s Antonínem Fejfarem o hodnocení a financování vědy 

Z. Drozd představil hosta Antonína Fejfara, bývalého předsedu Vědecké rady AV ČR, a R. Grill vedl 

diskusi.  

A. Fejfar na začátku informoval o různých přístupech vysokých škol a fakult ke spolupráci s AV ČR, 

především při vedení doktorandů. Ocenil vstřícnost MFF UK v tomto směru. Navrhl diskutovat 

o budoucnosti doktorského studia v rámci chystané novely Zákona o vysokých školách, o hodnocení 

vědy, především o zkušenostech vnitřního hodnocení AV ČR, či o vědecké spolupráci mezi MFF a 

jednotlivými ústavy AV ČR. 

Proběhla diskuse o změnách doktorského studia, především jeho financování. A Fejfar vyzdvihl 

možnost propojení doktorandů z různých vysokých škol přes projekty na AV ČR.  

Z. Doležal začal diskusi o hodnocení vědy informací o svých zkušenostech z hodnotící komise AV ČR.  

A. Fejfar se domnívá, že hodnocení je důležité kvůli motivaci bez ohledu na to, jak se výsledky 

hodnocení uplatní, a informoval o některých aspektech hodnocení vědeckých týmů v AVČR. J. Stráský 

upozornil na rozdíly ve struktuře AV ČR a MFF UK, kde typicky nejsou jednotlivé týmy, ale větší 

katedry či oddělení. A. Fejfar se domnívá, že je nutné mít v každé instituci vnitřní způsob hodnocení, 

aby bylo možné i v rámci instituce rozpoznat silné a slabé stránky nejen týmů, ale i jednotlivců.  

A. Fejfar informoval o atestačním procesu na AV ČR, který probíhá jednou za rok až pět let podle pozic 

jednotlivých vědců včetně doktorandů a na jehož základě mohou lidé kariérně růst. Lidé sami vyplňují 

přehled svých výstupů a své hodnocení. Zmínil se též o specifikách rozdělování institucionálních peněz 

na AV ČR, ovšem jde zhruba jen o 30 % zdrojů, většina prostředků je z projektových peněz. Vyjádřil se 

také k problému „inbreedingu“. Cílem AV ČR je získat do týmů i vědce ze zahraničí. 

Následně proběhla diskuse o Open Access publikování a jak naložit s požadavky od poskytovatelů 

projektů, kteří někdy vyžadují publikování výsledků v Open Access časopisech. Takové požadavky 

mohou vést k vážnému problému využití této situace vydavatelstvími k větším ziskům a zdvojení 

nákladů pro jednotlivé instituce. 

F. Zajíc se zeptal, na jaké úrovni by měly změny hodnocení vědy nastávat. Děkan M. Rokyta 

informoval, jak by to mělo fungovat na úrovni fakulty, ale nejde vždy o jednoduchý proces. A. Fejfar 

reagoval, že je třeba se vzájemně inspirovat při hodnocení. Na závěr proběhla diskuse o důležitosti 

zkušeností ze zahraničí, případně alespoň z jiné instituce, pro vědce. 
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Diskuse o materiálu „Koncept rozvoje pedagogických kompetencí akademických 

pracovníků a doktorandů na UK“ 

Proděkan M. Kulich informoval o přípravě tohoto dokumentu na UK. Upozornil na problémy v tomto 

návrhu, zvláště na vynucení povinnosti absolvovat kurzy rozvoje pedagogických kompetencí pro 

všechny, pokud se chtějí habilitovat, a ne např. podle výsledků ankety. Děkan M. Rokyta upozornil také 

na příliš rychlý proces projednávání a schvalování tohoto důležitého dokumentu. Poté proběhla diskuse, 

ve které zaznělo, že přínos externích kurzů není obecně velký, a měly by být spíše řešeny interní cestou 

na MFF. Studenti ze SKAS upozornili na případy, kdy vyučující nepřiměřeně reaguje při problémech 

studenta např. při zkouškách. Bylo by tedy dobré u některých pedagogů zlepšit sociální dovednosti.  

Usnesení: AS MFF UK nesouhlasí s předloženým materiálem. AS MFF UK podporuje myšlenku 

zvyšování pedagogické kvalifikace akademických pracovníků, s předloženým materiálem se však 

neshoduje v názoru na povinnost a centralizaci pedagogických kurzů a návaznost na habilitační 

řízení. Dle názoru AS MFF UK téma vyžaduje podrobnou diskusi a časový harmonogram by se 

měl prodloužit. 

 

Přítomno 15 členů AS MFF UK. Hlasování 15-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

Diskuse o změnách doktorského studia 

C. Brom informoval o záměru MŠMT zvýšit počet dokončených doktorských studií některými změnami 

Zákona o vysokých školách. Především půjde o zastropování celkové dotace na doktorské studium 

s tím, že vysoké školy budou nuceny dávat stipendia alespoň na úrovni určitého (návrh je okolo 1,2) 

násobku minimální mzdy. Dále upozornil na možné problémy nového systému, zvláště na to, jak vyřešit 

přechodné období a jak nastavit pravidla rozdělení přidělených financí. 

Následně proběhla diskuse, ze které vyplynulo, že je nutné vyřešit několik problémů. Např. kolik bude 

MFF UK ochotna na doktorská studia použít, jakým způsobem bude vyřešeno přijímací řízení a jak 

přijímat doktorandy na projekty a na externí pracoviště, zvláště na ústavy AV ČR. 

Diskuse o energiích 

R. Grill informoval o nárůstech cen za energie na MFF UK. Poté proběhla krátká diskuse o přípravě 

rozpočtu na rok 2023 a jeho navýšení oproti roku 2022. 

Diskuse o kariérním řádu 

Děkan M. Rokyta informoval o dosavadní přípravě kariérního řádu MFF UK a o některých 

komplikacích s jeho přípravou spojených, zejména v souvislosti s dohodou rektora a odborových 

organizací UK o uzavírání smluv na dobu určitou nad rámec daný zákoníkem práce, jejíž platnost vyprší 

v únoru 2023. Kariérní řád MFF UK by měl být dokončen do konce roku. 

Diskuse o rozdělení státnic na matematické sekci 

M. Novotná informovala o diskusi o státnicích na SKAS. Studenti matematické sekce si stěžují, že 

nemají možnost obhajovat diplomovou práci v jiný termín, než dělají závěrečnou zkoušku, jako tomu je 

na jiných sekcích. Proděkan M. Kulich ukázal statistiku úspěšnosti studia na jednotlivých sekcích, 

pokud student dělal alespoň jednu část státní závěrečné zkoušky.  
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Poté proběhla diskuse o výhodách a nevýhodách rozdělení státních zkoušek na různé termíny. Nelze 

podle studijního řádu stanovit omezení na dobu mezi dvěma částmi státní zkoušky, byla by nutná změna 

předpisů. Také byl zmíněn problém s udělováním všech zápočtů za diplomovou práci, i když není 

diplomová práce před dokončením. Tento problém je nutné řešit změnou studijních plánů. 

Usnesení: AS MFF UK podporuje možnost rozdělení státní závěrečné zkoušky ve všech 

navazujících magisterských studijních programech na dvě části.  

AS MFF UK podporuje změnu podmínek připuštění k ústní části SSZ s ohledem na 

nedokončenou diplomovou práci. 

AS MFF UK podporuje změnu univerzitních studijních předpisů tak, aby bylo možné časové 

omezení mezi konáním jednotlivých částí státní závěrečné zkoušky.  

Přítomno 16 členů AS MFF UK. Hlasování 16-0-0. 

Usnesení bylo přijato. 

Diskuse o internacionalizaci fakulty 

J. Pavlů upozornil na problémy se školením k předpisům BOZP a PO a zadáváním výsledků do OBD 

pro anglicky mluvící studenty. 

6. Různé 

Následující zasedání AS MFF UK se bude konat 23. listopadu 2022. Dne 16. listopadu 2022 proběhne 

diskuse s kandidáty do AS UK. 

Zasedání bylo ukončeno ve 20:30 dne 22. října 2022. 

Zapsal: K. Houfek 


